
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2019. július 11-én de. 8,30 
órakor a Városháza dísztermében megtartott rendkívüli üléséről. 
 
Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív alapján képviselő-testületi tagok 
   Szaniszló Tamás aljegyző 
   Suhaj Enikő gazd. és pü. irodavezető 
   Brátán Mihály András jogi referens 
   Garda Szabolcs műszaki referens 
   Bácsi Lajosné jegyzőkönyvvezető 
 
 
Csáfordi Dénes köszöntötte a képviselő-testület tagjait, és a jelenlévőket. A jelenléti ív alapján 
megállapította, hogy Asztalos Péter (igazolt), Nagy Sándor (igazolt), Vargáné Sőrés Ilona (igazolt) 
képviselők nincsenek jelen, a képviselő-testület 8 fővel határozatképes, az ülést megnyitotta.  
A napirendre a meghívó szerint tett javaslatot, amit a képviselő-testület –módosító javaslat 
hiányában, határozathozatal nélkül – 8 igen szavazattal elfogadott az alábbiak szerint: 
 
1./ Kiss Sándor Mátyás önkormányzati képviselői megbízatásának megszűnése (zárt ülés) 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Antal Ferenc ÜEKNB tag 
 
2./ Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő-testülete bizottságainak átalakítása 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Antal Ferenc ÜEKNB tag 
 
3./ Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő-testületének Hajdúhadház Város Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 23/2014. (X.21.) önkormányzati rendeletének módosítása 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Antal Ferenc ÜEKNB tag 
 
4./ Ledarált törmelék felhasználása 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Garda Szabolcs műszaki referens 
 
5./ Járdák karbantartása 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Fórián Albert PB elnök 
 
6./ Zöld város in-house 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Fórián Albert PB elnök 
 
7./ Pályázat benyújtása: TOP-1.4.1-19-HB1 Bölcsődei férőhelyek kialakítása, bővítése 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Fórián Albert PB elnök 
 
8./ Zártkerti pályázat 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Fórián Albert PB elnök 
 
9./ Hajdúkerületi és Bihari Víziközmű Szolgáltató Zrt. kérelme 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Fórián Albert PB elnök 
 
 
Csáfordi Dénes az 1. napirend tárgyalására zárt ülést rendelt el, melyről külön jegyzőkönyv 
készült. 
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2./ Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
bizottságainak átalakítása 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Antal Ferenc ÜEKNB 
tag 
(előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 
Csáfordi Dénes az előterjesztésből kiemelte az átalakítás azért szükséges, mert Kiss Sándor 
Mátyás hiányzása miatt akadozva működik a bizottság. Véleménye volt, az átalakítást követően 
gördülékenyebbé válik a bizottsági munka. 
 
Antal Ferenc elmondta, a Bizottság az előterjesztést megtárgyalta, a határozati javaslatot 
elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek.  
 
Rostás Zsigmond kérdése volt polgármester úr felé, hogy mi indokolja az átalakítást a mandátum 
lejárta előtt három hónappal? 
 
Csáfordi Dénes kérdésre válaszolva elmondta, az előterjesztés körültekintően tartalmazza, hogy 
miért szükséges a módosítás, illetve a napirend felvezetése során maga is elmondta. A bizottságok 
zökkenőmentesebb működése érdekében átszervezés vált szükségessé, figyelembe véve, hogy 
konstruktivitás tekintetében hogyan tudnak működni, haladni. A bizottságok számát 
csökkentették, a bizottság tagságát tekintve polgármesterként javaslatot tehet a bizottságok 
összetételére, szerkezetére, működésére, melyet követően annak megfelelően a testületek 
végigtárgyalnak. Élt ezzel a jogával, és az eddigi tapasztalatok alapján tett javaslatot a módosításra.  
 
Rostás Zsigmond véleménye volt politikai hátterű az átalakítás, nem lát ésszerű lépést, miért kell 
ilyen hírtelen, ilyen formában erre sort keríteni. Más információkat kapott arról, mi van a 
háttérben, melyeket most nem kíván részletezni, de tudomása van róla. Ez a bizottsági átalakítás, 
csak személyét érinti hátrányosan, mint választott egyéni képviselőt, polgármester úr minden 
bizottságból kizárta. Kérdése volt polgármester úr felé, mi indokolja, hogy egyetlen bizottságba 
sem tette be, mint választott képviselőt? Nem tehetné meg, hogy egy választott képviselőt kizár 
minden bizottságból politikai hátsószándék miatt, azért mert megpróbál a választóinak megfelelni 
és tenni értük. Kérése volt beszéljenek egyenesen és tisztán, és cselekedjenek is így. Nem látja 
értelmét annak, hogy erre a három hónapra miért kell átalakítani a bizottságokat. Elnézést kért a 
megnyilvánulásáért és hogy elmondta a véleményét, de helytelennek tartotta a színfalak mögötti 
taktikázást és rafináltságot. Kidolgozzák és a képviselők elé tárják kész tényként, és leírják a 
szervezeti és működési szabályzatba, hogy polgármester úr dönthet mindenek felett. Akkor miért 
vannak a bizottságok, másoknak miért nem enged hatáskört? Véleménye volt akkor meg kell 
szüntetni a bizottságokat, ha mindenek felett a polgármester úr áll. Most is fordított helyzet állt 
elő, mert először a szervezeti és működési szabályzatot kellett volna elfogadtatni és utána a 
bizottságokat átalakítani. Még egyszer elnézést kért a véleményéért. Elmondta, a víz problémához 
semmi köze sincs, csak annyit tett, hogy 11 karton vizet vitt az embereknek, mert megsajnálta 
őket. A vizet csak elvitte és letette, semmiféle politikát nem vitt bele, és semmi köze nincs hozzá, 
nem avatkozott a dologba. Az előterjesztés csak személyét érinti hátrányosan, de rajta kívül mások 
is vannak, akik átlátják a dolgokat. 
 
Csáfordi Dénes elhangzottakra reagálva elmondta, képviselőtársuk azt hánytorgatja fel, hogy 
jelen van a politika, amire nem tud mit mondani, mert politikai pártok versengenek választások 
idején. A politikai pártok és különböző szervezetek képviseletében választópolgárok megbízásából 
teszi itt mindenki a dolgát. Véleménye szerint ez nem furcsa, inkább az, hogy képviselő úr erre 
rácsodálkozott, pedig régóta benne van ebbe. Arra reagálva, hogy bármi a színfalak mögött 
történne, nem így van, az nyilvánvaló hogy egyeztetések vannak. Vannak politikai és szakmai 
egyeztetések is. Akármilyen témát tárgyalnak meg, teljesen mindegy, hogy szakmai egyeztetések 
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történnek a polgármesteri hivatalban, a szakembernek tekinthető kollégáival, vagy politikai jellegű 
indíttatású egyeztetések történnek szintén adott témákhoz kapcsolódóan, annak adott formában, 
adott helyen mindig meg van a jelentősége, a szerepe, a létjogosultsága teljesen törvényes keretek 
között. Nyilvánvaló, hogyha a politikai pártok teszik a dolgukat, de a demokrácia jellegébe nem 
menne bele … 
 
Rostás Zsigmond közbeszólásáért elnézést kért, de a bizottságok átalakítására vonatkozóan tett 
fel kérdést, nem a politikáról. 
 
Csáfordi Dénes jelezte, végighallgatta képviselőtársát, és ugyanezt várta el. Véleménye volt, a 
történet lényege épp az, hogy felhánytorgatják, mi szerepe van itt a politikának. Nem tudja, de 
sokkal kevesebb szerepe van, mint kilenc éve volt. Igen, választott képviselő, de pont úgy, mint az 
összes többi képviselő, ez nem kivételes dolog egy képviselő-testületben, mindenkit 
megválasztottak, ahogy a választási törvény mentén a procedúrák, különböző eljárásrendek és 
egyebek leszabályozzák. Mindenki egyfajta felhatalmazással ül itt, és mindenki a választó 
polgárok egy jelentős részét képviseli. Amikor meghoznak, vagy előkészítenek egy döntést, és 
mindenki javaslatot tesz, annak van politikai tartalma és egy nagyon komoly szakmai háttere. Az 
nem kérdés, hogy szakmailag rendbe kell lennie a dolgoknak. Az pedig, hogy a politika jelen van 
egy olyan életben, ahol politikai pártok színeiben vesznek részt különböző emberek a 
döntéshozásban, azzal nem tud mit kezdeni. Ilyen a pálya, ezen verseng mindenki. Való igaz, hogy 
amikor személyi döntéseket meghoznak egy bizottság összetételénél, azt együtt hozzák meg. 
Amikor javaslatot tesz, akkor politikai szempontból is mérlegel, illetve hogy az adott képviselő az 
elmúlt időszakban egy adott problémával milyen formában kereste, vagy nem kereste meg, vagy 
milyen formában jelezte hivatalban lévő illetékes kollégáknak. Az aláírásgyűjtés bizonyos dolgok 
kezelésére nem gondolná, hogy járható út. Ilyen dolgokat, amik politikai indíttatásúak, neki, mint 
polgármesternek politikai szempontból kell értékelnie, és politikai szempontból hoz meg bizonyos 
döntéseket, melyet a testület elé tár. Ez az eset pontosan ilyen. Azt hogy szakmailag mit kell 
korábban, vagy később egy ilyen átalakításnál megtenni, azt meghagyná azoknak a 
szakembereknek, akik itt dolgoznak a hivatalban. Biztos benne, hogy amilyen formában ez 
szakmailag össze lett állítva jegyző, aljegyző, és kollégák által, ugyan úgy, ahogy eddig is, 
továbbra is rendben van.  
Egyéb kérdés, észrevétel hiányában szavazásra tette fel az Ügyrendi, Etikai, Közrendvédelmi és 
Nemzetiségi Bizottság megszüntetéséről szóló határozati javaslatot, amit a képviselő-testület 6 
igen, 1 nem szavazattal 1 tartózkodás mellett nem fogadott el. 
 
 
Csáfordi Dénes szavazásra tette fel az Oktatási, Művelődési, Ifjúsági és Sport Bizottság 
módosítására vonatkozó határozati javaslatot, amit a képviselő-testület 7 igen, 1 nem szavazattal 
elfogadott és az alábbi határozatot hozta 

 
Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

151/2019.(VII.11.) határozata 
a 228/2014.(X.20.) HÖ sz. határozat módosításáról 

 
Hajdúhadház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete - Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 58. § (2) bekezdése alapján - a 
polgármester javaslatára úgy döntött, hogy a 228/2014. (X.20.) HÖ. sz. határozatát az alábbiak 
szerint módosítja: 

- Az Oktatási, Művelődés, Ifjúsági és Sport Bizottságot átnevezi Oktatási, Művelődési, 
Ügyrendi, Egészségügyi és Sport Bizottság-ra. 
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- A bizottság feladat- és hatáskörét kibővíti az ügyrendi, etikai, közrendvédelmi és 
egészségügyi feladatokkal. 

- Vargáné Sőrés Ilona bizottsági elnök, Fekete György Béla és Fórián Albert bizottsági 
tagsága változatlan marad. A Képviselő-testület a bizottságot további tagokkal, Rékasi 
László és Szöllős László önkormányzati képviselőkkel egészíti ki. 

A Képviselő-testület a Bizottság tagjait az alábbiak szerint választotta meg: 
Elnök:  Vargáné Sőrés Ilona 
Tagjai: Fekete György Béla 

            Fórián Albert 
Rékasi László 

  Szöllős László 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Dr. Kiss Katalin jegyzőt a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Dr. Kiss Katalin jegyző 
Végrehajtásért felelős: Dr. Tóth Judit hatósági irodavezető 
       Hajdúhadházi Polgármesteri Hivatal Gazdasági és Pénzügyi Iroda 

 
 

Csáfordi Dénes szavazásra tette fel a Szociális, Családvédelmi és Egészségügyi Bizottság 
átalakításáról szóló határozati javaslatot, amit a képviselő-testület 6 igen, 1 nem szavazattal 1 
tartózkodás mellett nem fogadott el. 
 
 

3./ Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő-
testületének Hajdúhadház Város Szervezeti és Működési 
Szabályzatáról szóló 23/2014. (X.21.) önkormányzati 
rendeletének módosítása 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Antal Ferenc ÜEKNB 
tag 
(előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 
Csáfordi Dénes javasolta a téma napirendről való levételét mivel a 2./ napirend 1. és 3. határozati 
javaslata nem került elfogadásra. Kérdés, észrevétel hiányában szavazásra tette fel azt a határozati 
javaslatot, hogy a képviselő-testület Hajdúhadház Város Szervezeti és Működési Szabályzatáról 
szóló 23/2014. (X.21.) önkormányzati rendeletének módosítására vonatkozó előterjesztést a 
napirendről leveszi. 
 
A képviselő-testület a határozati javaslatot 8 igen szavazattal elfogadta, és az alábbi határozatot 
hozta 
 

Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
152/2019.(VII.11.) határozata 

Hajdúhadház Város Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló rendelet módosításával 
kapcsolatos előterjesztés napirendről való levételéről 

 
Hajdúhadház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy döntött, hogy a Hajdúhadház 
Város Önkormányzata Képviselő-testületének Hajdúhadház Város Szervezeti és Működési 
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Szabályzatáról szóló 23/2014. (X.21.) önkormányzati rendeletének módosítása tárgyú 
előterjesztést az ülés napirendjéről leveszi. 
 
 

4./ Ledarált törmelék felhasználása 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Garda Szabolcs 
műszaki referens 
(előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 
 

Garda Szabolcs ismerte az előterjesztést a leírtak szerint. Jelezte a határozati javaslat technikai 
módosítása szükséges, mivel a rostált törtbeton, és a kisebb frakciójú rostált beton mennyisége 
felcserélésre került. Helyesen 1130 m3 rostált törtbeton, valamint 301 m3 kisebb frakciójú rostált 
beton áll rendelkezésre. 
 
Csáfordi Dénes kiemelte, ahogy az előterjesztésben is szerepel, hogy mezőgazdasági utaknál 
kellene felhasználni a rostált törmeléket, mivel tégla törmeléket is tartalmaz, amit egyéb szilárd 
burkolatú utak alá nem javasolt berakni, mezőgazdasági utakba nagyobb frakciójú kiékelővel 
ellátva fel lehet használni.  
 
Rostás Zsigmond hozzászólásában elmondta, hogy a körzetében két alkalommal is - az elmúlt 
évben és idén is - aláírásgyűjtést kezdeményezett a lakosság az utak állapota miatt. A kérelemhez, 
amit polgármester úrnak leadott fotók is készültek. Körzetében csapadékos időszakban teljesen 
járhatatlanok az utak. Az előterjesztés tartalmazza, hogy külterületekre is jut ezekből a 
törmelékekből, ezért kérése, amennyiben lehetséges, hogy körzetében is végezzenek útjavítást - 
kátyúzás, vagy gréderezés -, mert sajnos több mozgáskorlátozott beteg is van, valamint ezeken az 
utakon jár a betegszállító, egyéb jármű is, ezért az ottani utakat is közlekedésre alkalmassá kellene 
tenni. Kérte ezt figyelembe venni, és az ott élő embereknek ilyen formán segítséget nyújtani. A 
lakosoktól úgy tudja, hogy polgármester úr, és alpolgármester úr is megtekintette csapadékos 
időszakban ezt a területrészt, így ismeri az ottani állapotokat.  
 
Fórián Albert megjegyezte, az a gond ezzel a törmelékkel, hogy ebben hulladék és sok minden 
egyéb lett ledarálva, egészségügyi szempontból nem felel meg.  
 
Antal Ferenc szintén megjegyezése volt, hogy lakossági területen nem felhasználható. 
 
Csáfordi Dénes az elhangzottakra reagálva kérte, ne mondják, hogy a törmelékkel egészségügyi 
probléma van. Az nyilvánvaló, hogy kommunális hulladék is került annak idején az építési 
törmelékhez, amit ki kellett válogatni. Szakmai szempontból ez azt jelenti, hogy porózusabb 
anyagok vannak a beton mellett, ami miatt nem célszerű belterületen felhasználni. Külterületen 
nagyobb gödrökbe, mélyedésekbe kiékelve egyéb zúzott kővel tökéletesen tud funkcionálni, ezért 
ott célszerű a felhasználása. A töltött föld egyszerűbb, az ki lett rostálva, az csak föld. Bármiféle 
építési törmelék darálása, rostálása előtt nehéz megmondani, hogy mi lesz a végeredmény. Amikor 
átmegy a különböző berendezéseken, akkor látják, mire alkalmas az az építési törmelék, ami 
felhalmozásra került. Az önkormányzati építőipari tevékenységekből származó építőanyag 
törmelékek, amik oda kerülnek - nagyon szigorúan betartva a jogszabályi előírásokat, nyilván ami 
veszélyes hulladéknak számít, az máshova kerül - mellett lakossági akciók keretében is került ki 
különböző építőipari törmelék, hulladék, ezeket kellett megválogatni. A beton közül a téglát és 
egyéb malteres, habarcsos törmeléket nem lehetett kiválogatni, mivel itt ipari mennyiségről van 
szó. Sok olyan jellegű anyag került bele, amit egy aszfaltozott út alá nem lehet berakni. A szállítás 
során fogják látni, hogy mi van a kupac belsejében. A mezőgazdasági utakba fel tudják használni, 
de van vásárolt zúzottkövük is. Belterületen nem kérdés, hogy minden utcába, ahol jelenleg nem 
folyik a szennyvízberuházás, az év folyamán az utakat karban kell tartani, amivel a HADÉP Kft. 
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van megbízva. A kft. egyéb munkák mellett időarányosan halad a dolgokkal, ma is látott olyan 
zúzottköves utcákat, ahol folyamatosan végzik a javítást. Meg fogja nézni, hogy adott 
városrészben, azokon az utcákon hogyan állnak pontosan. Igen, volt kint, és máshol is a városban, 
megnézték az utcákat, és ügyvezető úrral egyeztettek. A HADÉP Kft. dolgozik, a homlokzat 
felújítástól kezdve egyéb dolgokkal, de napi rendszerességgel látja, hogy az utak karbantartása is 
halad.  
 
Bernáth Bálint amit Rostás Zsigmond képviselőtársa mondott az a Gárdonyi és az Akácfa utca 
sarok. Erről jelzéssel élt a polgármester úr felé, és akkor meg is oldották a problémát, zúzottkövet 
vittek ki, megásatták munkagéppel, és egy szintmagasságot meg tudtak vele oldani. Azon a 
területen egy kivezető csatornát kellene kialakítani, hogy a szikkasztó árokba bele tudjon folyni a 
víz. 
 
Csáfordi Dénes megköszönte az észrevételt, amire most érdemben szakmailag nem tud reagálni. 
Amikor egy-egy utcát megnéznek, vagy kimennek a kollégák, szakemberek, figyelembe kell venni 
a terepviszonyokat, vízlefolyási lehetőségeket. Ezzel kapcsolatban tájékoztatást fog kérni a 
HADÉP Kft-től. Választási időszak van, ilyenkor mindenki képviselőként igyekszik még jobban 
megfelelni. Mindenkitől azt szeretné kérni, hogy türelemmel legyenek akár a kollégák felé is. 
Jelenleg a városban nem tudna olyan városrészt mondani, ahol ne folyna valamilyen komoly 
munka. Ezt le kell koordinálni. Azt is, amit valamilyen külső cég végez valamilyen uniós forrást 
felhasználva, és azt is, amit saját stábbal akár közfoglalkoztatás, vagy akár saját cégek 
megbízásával végeznek. Nyilvánvaló, amikor egy ciklus, valamint a források vége felé haladnak, 
akkor az elszámolási, beszámolási kötelezettségük is nő, ilyenkor ellenőrzések is jobban vannak. 
Azok a munkák, amikről döntés született év elején, és a költségvetési rendeletbe is átvezetésre 
kerültek, ebben az évben el lesznek végezve. Ütemezés tekintetében vannak csúszások, amiről 
döntés született, minden munka elkezdődött, minden munka folyik. Bizonyos időközönként 
összegzést készíteni kell, meg fogja nézni, hogy az útkarbantartással hogy állnak, és akár a 
következő képviselő-testületi ülésre egy-egy beszámolót, vagy kimutatást, amit a kollégák 
elkészítenek a HADÉP Kft-től kapott információk alapján, mindenki fog kapni. Fog egyeztetni a 
szennyvízprojektben kivitelezőként tevékenykedő cégekkel is, és fog kérni tőlük egy frissített 
ütemtervet a helyreállítási munkák tekintetében, illetve vannak még olyan településrészek, ahol 
még nem kezdték el a munkálatokat, mint például a két iskola közötti rész a belvárosban. Vannak 
olyan helyszínek is ahol két fejlesztés csúszik össze, példaként említette a Petőfi utca első 
szakaszát, a Petőfi utca, Széchenyi utca kereszteződést, ahol addig a Zöld város programba a 
csillagtér kialakítást nem tudják megcsinálni, amíg a szennyvizes stáb le nem vonul, vagy tovább 
nem halad a Széchenyi utcán. Következő képviselő-testületi ülésre a szennyvíz és az 
útkarbantartások tekintetében is friss ütemtervet készíttetnek, és mindenki fogja látni, hogy mi 
történt, mivel hogy haladtak, és az elkövetkezendő hetekben, hónapokban mi az, ami még meg fog 
valósulni. Mivel a lakosság is teljesen jogosan kérdéseket tesz fel, és elvárásokat támaszt a 
képviselői felé, mindenki tudja kommunikálni, hogy mi az, ami megtörtént, és a továbbiakban mi, 
mikor fog történni. Egyéb kérdés, észrevétel hiányában szavazásra tette fel a határozati javaslatot 
az előterjesztő által jelzett pontosítással, amit 
 
a képviselő-testület 8 igen szavazattal elfogadott, és az alábbi határozatot hozta 

 
Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

153/2019.(VII.11.) határozata 
a ledarált törmelék felhasználásáról 

 
Hajdúhadház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztést megtárgyalta és úgy 
határozott, hogy felhatalmazza Csáfordi Dénes polgármestert, hogy a keletkezett  
1841m3 rostált földet: 
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-  a Kossuth utcai sport park, valamint  

- megújuló piac és az útpadkák tereprendezéséhez, területek feltöltéséhez,  

1130 m3 rostált törtbetont: 
-  útalapok kialakításához a mezőgazdasági utakon megközelítőleg 1,5 km hosszban, 

valamint 
 

301 m3 kisebb frakciójú rostált betont zúzottköves utcák karbantartásához megközelítőleg 300 
méter hosszban használja fel Hadép Kft. bevonásával. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Csáfordi Dénes polgármester 
Végrehajtásért felelős: Garda Szabolcs műszaki referens 

 
 
5./ Járdák karbantartása 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Fórián Albert PB 
elnök 
(előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 
 

Fórián Albert a bizottság az előterjesztést megtárgyalta, a határozati javaslatot a képviselő-
testületnek változatlan formában elfogadásra javasolja. Az előterjesztés ismertetéseként elmondta, 
a Béke útja 27. szám előtt található járdaszakasz felújításáról, valamint a Kossuth u. – Kazinczy 
u. kereszteződésénél lévő járdaszakasz helyreállításáról szól. A Béke u. 27. sz. előtti járdaszakasz 
balesetveszélyes, többen elestek, a Kossuth - Kazinczy utca kereszteződésnél nagy a gyerek 
forgalom az iskolai időszakban, ezért a bizottság indokoltnak tartotta az érintett járdaszakaszok 
felújítását, helyreállítását. Jelezte, a Kossuth u. – Kazinczy u. kereszteződésben gyalogátkelőhely 
kialakítását is indokoltnak tartják.  
 
Csáfordi Dénes a gyalogátkelőhely kialakítás felvetésre példaként említést tett arról, hogy amikor 
a művelődési háznál a nem hivatalosan felfestett gyalogátkelőhelyet hivatalossá akarták tenni, 
mivel állami út, 25 méter csőkorlátot kellett létesíteni, közvilágítást kellett fejleszteni, vakvezető, 
taktilis sávokat kellett kialakítani. Olyan előírásai vannak egy állami úton kialakítandó 
gyalogátkelőhelynek, ami mindent összevetve kb. 5-6 millió Ft kiadást jelent. Ettől függetlenül 
érdemesnek tartotta az állami közútkezelővel gyalogátkelőhely létesítésével kapcsolatos 
egyeztetést elkezdeni, annak szükségessége felmerült a Lejla pékségnél is. Ha valahol még 
lakossági igényként felmerül gyalogátkelőhely kialakítása, azt jelezni kérte Garda Szabolcs 
kollegánál a pontos hely megjelölésével, és megnézik, hogy szakmailag kivitelezhető e, és a jövő 
évben ha szükséges, a közvilágítás fejlesztésénél figyelembe veszik. Más hozzászólás hiányában 
szavazásra tette fel a határozati javaslatot, amit 
 
a képviselő-testület 8 igen szavazattal elfogadott, és az alábbi határozatot hozta 
 

Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
154/2019.(VII.11.) határozata 

járdák karbantartásáról 
 
Hajdúhadház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztést megtárgyalta és úgy 
határozott, hogy felhatalmazza Csáfordi Dénes polgármestert, hogy a Béke útja 27. szám előtt 
található járdaszakasz, valamint a Kossuth- Kazinczy utca kereszteződénél található járdaszakasz 
helyreállítását mindösszesen megközelítőleg bruttó 569.303 Ft-os díjjal a 2019. évi költségvetés 
dologi kiadások terhére a Hadép Kft. bevonásával elvégeztesse. 
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Határidő: azonnal 
Felelős: Csáfordi Dénes polgármester 
Végrehajtásért felelős: Garda Szabolcs műszaki referens 
 
 

6./ Zöld város in-house 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Fórián Albert PB 
elnök 
(előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 
 

Csáfordi Dénes az előterjesztés ismertetéseként elmondta, a Zöld város elnevezésű beruházás a 
Területfejlesztés Operatív Program keretében támogatott fejlesztése a városnak, melynek nagy 
része a megvalósulás útján van. Egy része van még függőben, a piac és a piac melletti parkoló 
kivitelezése, amihez még nem sikerült kivitelezőt választani. Erről azért is kellene mielőbb 
dönteni, mert a többletkiadások hamarosan realizálódnak, amiről már döntöttek a többi 
programelemnél, és addig a forrásemelési kérelmüket sem tudják érdemben befogadni, amíg ez a 
program teljes egészében nem lépett a kivitelezés útjára. Mivel ez egy program, és ha van még 
programelem, ahol bármilyen plusz kiadás realizálódhat, akkor azt egyben kezelnék, és vizsgálnák 
meg. A döntést követően, megkötik a szerződést, és azt követően tudják a már kivitelezési 
szakaszban lévő programelemek tekintetében érvényesíteni eme igényüket, legalább is kérelem 
szintjén. Próbálták pályáztatni külső cégekkel, azonban jóval a keretösszeg fölött kaptak 
ajánlatokat. A piacot illetően is több alkalommal nekifutottak, hogy műszaki szempontból milyen 
ésszerűsítéseket lehet tenni, példaként említette, a zöldfal méreteinek, arányainak 
megváltoztatását, vagy azt, hogy akár kevesebb lámpatest kiépítése is elegendő lehet. Ezt a 
kollégák átvizsgálták, megnézték. A saját céggel történő kivitelezésnek az elszámolási, 
beszámolási, könyvelési, számviteli, és egyéb problémakörét is minden terület szereplőit bevonva 
megvizsgálták, és hozhatnak egy olyan döntést, hogy mindent mérlegelve, meg tudják bízni a 
HADÉP Kft-t, tudnak vele szerződést kötni. Legfrissebb információk alapján a fedezethiány nettó 
95 eFt.  
 
Fórián Albert a bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és a határozati javaslatot változatlan 
formában elfogadásra javasolja. 
 
Csáfordi Dénes mivel a döntéshez névszerinti szavazás szükséges felkérte Szaniszló Tamás 
aljegyzőt annak lebonyolítására. 
 
Szaniszló Tamás abc-sorrendben kérte fel a képviselőket (igen/nem/tartózkodás) szavazataik 
leadására, melyet írásban rögzített. 
 
A képviselő-testület jelen lévő tagjai – „TOP-2.1.2-15-HB1-2016-00018 azonosítószámú, „Zöld 
város kialakítása Hajdúhadházon” Piac és piacparkoló építési kivitelezési feladatok ellátása” 
projekt megvalósítása érdekében az Ajánlatkérő a hiányzó fedezetet (nettó 95.481 Ft) biztosítja az 
első helyezett ajánlattevő által megajánlott összeg vonatkozásában? – névszerinti szavazással 
hozott döntés során az alábbi szavazatokat adták le: 
 
Antal Ferenc   igen  
Bernáth Bálint   igen 
Csáfordi Dénes  igen 
Fekete György  igen 
Fórián Albert    igen 
Rékasi László   igen 
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Rostás Zsigmond  igen 
Szőllős László   igen 
Összesen:            8 igen 
 
A képviselő-testület jelen lévő tagjai – „TOP-2.1.2-15-HB1-2016-00018 azonosítószámú, „Zöld 
város kialakítása Hajdúhadházon” Piac és piacparkoló építési kivitelezési feladatok ellátása” 
projekt megvalósítása érdekében indított beszerzési eljárás nyertes ajánlattevője a HADÉP Kft. 
(4242 Hajdúhadház, Mester u. 26.) ajánlattevő alábbi ajánlata? – névszerinti szavazással hozott 
döntés során az alábbi szavazatokat adták le: 
 
Antal Ferenc   igen  
Bernáth Bálint   igen 
Csáfordi Dénes  igen 
Fekete György  igen 
Fórián Albert    igen 
Rékasi László   igen 
Rostás Zsigmond  igen 
Szőllős László   igen 
Összesen:            8 igen 
 
Csáfordi Dénes megállapította, hogy a képviselő-testület - névszerinti szavazással - 8 igen 
szavazattal elfogadta a határozati javaslatot és a következő határozatot hozta: 
 

Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
155/2019.(VII.11.) határozata 

„Zöld város kialakítása Hajdúhadházon” Piac és parkoló építési kivitelezési feladatok 
ellátására vállalkozási szerződéskötésről 

 
Hajdúhadház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztést megtárgyalta és úgy 
határozott, hogy in-house beszerzés keretében „TOP-2.1.2-15-HB1-2016-00018 azonosítószámú, 
„Zöld város kialakítása Hajdúhadházon” Piac és parkoló építési kivitelezési feladatok ellátása 
tárgyában indított in-house beszerzés eredményeként a 100 %-ban önkormányzati tulajdonba lévő 
HADÉP Kft-vel köt vállalkozási szerződést HADÉP KFT nettó 44.206.005 Ft összegben.  
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Csáfordi Dénes polgármester  
Végrehajtásért felelős: Enyedi Imre HADÉP Kft. ügyvezető, dr. Kiss Katalin jegyző  
 
 

7./ Pályázat benyújtása: TOP-1.4.1-19-HB1 Bölcsődei 
férőhelyek kialakítása, bővítése 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Fórián Albert PB 
elnök 
(előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 
 

Csáfordi Dénes az előterjesztés kiegészítéseként elmondta, hogy pénzügyminisztériumi kiírásra 
korábban már adtak be bölcsődefejlesztésre pályázatot. Most újabb bölcsődei pályázat került 
kiírásra, amire érdemesnek tartotta a pályázat benyújtását. Véleménye volt, ha két vonalon is 
beadásra kerül a pályázat, nagyobb az esély, hogy akár az egyik vonalon pozitív elbírálást kaphat. 
Műszaki, technikai szinten nem változtak a dolgok, ugyanúgy két csoportszobával bővítenék a 
bölcsődét, a terveket, költségvetést kell ehhez a kiíráshoz hozzá igazítani.  
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Fórián Albert a bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és az abban szereplő határozati javaslatot 
elfogadásra javasolja. 
 
Antal Ferenc jelezte, az utóbbi időben fiatal anyukák keresték meg azzal, hogy legyen 
segítségükre, mert gyerekük bölcsődei kérelmére mindig elutasítást kapnak. A kollégák részéről 
felvetődött, hogy a hivatásos szülők miért részesülnek előnyben bölcsődei gondozás terén, mint az 
az anyuka, aki munkahelyet teremt magának, és dolgozni akar.  
 
Csáfordi Dénes a jelzésre reagálva elmondta, személyesen is találkozott a problémával. Kérése 
volt támogassák a pályázat beadását. Más hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a határozati 
javaslatot, amit 
 
a képviselő-testület 8 igen szavazattal elfogadott, és az alábbi határozatot hozta 

 
Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

156/2019.(VII.11.) határozata 
pályázat benyújtása TOP-1.4.1-19-HB1 Bölcsődei férőhelyek kialakításáról, bővítéséről 

 
Hajdúhadház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztést megtárgyalta és úgy 
határozott, hogy felhatalmazza Csáfordi Dénes polgármestert, hogy a TOP-1.4.1-19-HB1 
Bölcsődei férőhelyek kialakítása, bővítése című pályázati kiírásra pályázati anyagot nyújtson be 2 
csoportszoba bővítésére. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Csáfordi Dénes polgármester 
Végrehajtásért felelős: Garda Szabolcs műszaki referens 

 
 
8./ Zártkerti pályázat 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Fórián Albert PB 
elnök 
(előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 
 

Csáfordi Dénes elmondta, néhány zártkerti fejlesztést, pályázati programot követően 
elmondhatják, hogy azt a célt, amit kitűztek maguk elé, hogy megmutassák az embereknek, hogy 
elhagyott zártkertek újra művelésbe vonásának van létjogosultsága, és lehet csinálni, azt elérték. 
Az igazi kérdés, hogy hogyan tovább, közép-, és hosszú távon ennek milyen jövőképe lehet, és 
akár általánosságban a mezőgazdasági termeléshez Hajdúhadházon valamilyen jelentősebb 
feldolgozó egység tud-e majd csatlakozni. Eredeti elképzelés az volt, hogy az önellátás, 
öngondoskodás irányába minél több embert tudjanak elmozdítani. A szociális földprogramtól 
kezdve, a kistermelővé válás támogatása, valamint amit különböző területeken ehhez az 
elképzeléshez kapcsoltak mindről elmondható, hogy adott területen sikeresek voltak. Pozitív 
visszacsatolást mindenhonnan kaptak, azonban az is látszik, hogy ezt egyik napról a másikra nem 
lehet megváltoztatni. Azt is látják, hogy a fiatalok érdeklődése nem emelkedett oly mértékben a 
zártkertek iránt, mint ahogy azt várták, felbuzdulva azon a példán, amit itt néhányan személyesen 
is mutattak, és önkormányzatként is letettek ezen a területen. Ez változhat, hiszen egyre többen 
költöznek ki környező nagyobb városokból, Debrecenből is Hajdúhadházra, és vesznek kertes 
házas ingatlant. Bízik abban, hogy ez a fiatalos bevándorlás eljut oda is, hogy újra virágzó 
konyhakertek lesznek, és következő lépcsőként ezek a zártkerti ingatlanok is komolyabban 
felértékelődhetnek. A zártkerti program tekintetében javaslata volt, hogy az önkormányzat több 
szőlőt ne ültessen, ami van azt elegendő művelni. Eredetileg sem az volt a cél, hogy több 10 ha-os 
nagyságrendű szőlőbirtokkal rendelkezzen az önkormányzat, hiszen önkormányzatként 
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elsősorban nem komoly gazdálkodási egységnek kell lenniük, aki a mezőgazdaság terén 
ténykedik. Azt az elképzelést, hogy irányt mutassanak, azt maradéktalanul megtették. Azt lehetne 
megvizsgálniuk, hogy a pályázati kiírás keretében milyen olyan dolgokra van lehetőség, amelyeket 
a Gábor kert környékén, ahol különböző fejlesztéseket megvalósítottak, egy kis pluszt tudnának 
bevinni, mivel a pályázatban útfejlesztések, kútfúrás, öntözőrendszer kialakítás, villamosítás, és 
különböző lehetőségek vannak. Jelenleg elegendő, ha az irányt meghatározzák, hogy a kollégák 
szakmailag el tudjanak indulni, és össze tudjanak állítani egy olyan fejlesztési elképzelést, amely 
a pályázat keretei között beadható. Felsorolta azt az 5 irányvonalat, amely választható a kiírásban. 
Javaslata volt, nem kellene már szőlő, gyümölcs telepítést végezni, látják milyen nehéz a telepítés, 
a meglévőt fenntartani is elegendő. A telepített gyógynövény, fóliasátrak, szőlő, gyümölcsös 
területek egyre több munkát fognak adni, tekintettel arra, hogy a gyümölcsfák nőnek, a metszési 
munkák nőnek, az 1-3 éve telepített szőlő termőre fordul. Nem javasolja újabb területek bevonását. 
Hozzátette, kétkezi munkát végző emberekből akut hiány alakult ki Hajdúhadházon is. Az az 
elképzelés, amiről 7-8 éve beszélnek, hogy mindenképpen olyat csináljanak, ami kézimunka 
igényes, az kiváltság lett, mivel mire ezek beálltak, addigra eltűnt a kézimunkaerő. Település 
szinten hosszabb távra nézve, azt javasolja, hogy az út, víz és elektromos vonalon mozogjanak, 
figyelembe véve, hogy a zártkerteknél fejlesztésnek kell megvalósulnia a jelenlegi állapothoz 
képest. Azt kellene megvizsgálni, hogy mi az, ami a megvalósítás tekintetében bele tud férni 
önkormányzati ingatlanokhoz kapcsolódóan, és előre mutató dolog lenne. Javaslata volt, az 
infrastrukturális jellegű fejlesztések lehetőségét vizsgálják meg, és annak mentén adják be a 
pályázatot. 
 
Fórián Albert a bizottság az előterjesztést megtárgyalta, és javasolta mind az 5 pontra való 
pályázást. A beadás határidejére tekintettel lesz idő, és lehetőség a precíz kidolgozásra. A Pénzügyi 
Bizottság támogatja a pályázat beadását.  
 
Csáfordi Dénes kérése volt, szűkítsék le a kört, a vadkerítést, és az újtelepítéseket zárják ki, ezzel 
is segítve a kollégák munkáját a kidolgozást illetően. Kérdése volt, milyen területeket javasolnak 
a Gábor kert fejlesztése mellett. 
 
Antal Ferenc a Vénkert területére tett javaslatot. 
 
Csáfordi Dénes felvetésre reagálva elmondta, azon a területen ültetni lehetne. 
  
Fekete György jelezte, a Kisparadicsomban van még területük, valamint Fényestelepet lehetne 
átgondolni a vízvételi lehetőség miatt. Elmondta, hogy a bizottsági ülésen azt a tájékoztatást kapták 
az előterjesztőtől, hogy erre az 5 pontra lehet pályázni, megteszik a maximális pályázati 
lehetőséget, és az elnyert pályázat függvényében a helyszínek hozzárendelésre kerülnek. 
 
Csáfordi Dénes kérdése volt Brátán Mihály András felé, hogy a pályázat beadásakor a 
helyszíneket is meg kell adni? 
 
Brátán Mihály András válaszként elmondta, amikor beadják a pályázatot, akkorra meg kellene 
nézni, de igazából a pályázati kiírás arra vonatkozik, hogy mi az, ami elszámolható. 100%-os a 
finanszírozás.  
 
Fekete György közbeszólt, hogy a bizottsági ülésen nem ez hangzott el. Konkrétan erre kérdezett 
rá, a válasza az volt, hogy erre pályázhatnak. Kérdése volt, hogy teljeskörű-e a pályázat, amire a 
válasz igen volt. Megkérdezte mellé van-e rendelve, hogy az adott pontok mely zártkerti ingatlanra 
vonatkoznak, a válasza az volt, hogy majd ha döntenek a pályázatról, ismerik az összegszerűségét, 
akkor majd lesz egy újabb előterjesztés, ahol pontosan meg lesz jelölve, hogy hol mit lehet 
megvalósítani. 
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Brátán Mihály András elmondta, maga a pályázati felhívás az elszámolhatóságról szól. Az, hogy 
adott számla elszámolható e a pályázatban, annak vannak feltételei. Egyik feltétele effektíve az, 
hogy az önkormányzati tulajdonban lévő zártkerti ingatlannak a belterületről induló, már kövezett 
úttal legyen közvetlen a kapcsolata. Ez tulajdonképpen nagyon sok helyrajzi számra alkalmazható. 
Kigyűjtötte az önkormányzat kizárólagos tulajdonában lévő zártkerti ingatlanokat. Ha a Gábor 
kerti ingatlanokról beszélnek, ott egymást követően vannak ingatlanok, amelyekkel ha közvetlen 
kapcsolatot létesítenek a Vidi úttal, akkor jelentős mennyiségű helyrajzi számú földterületet érint. 
Az elszámolhatóságnak ez a feltétele. 
 
Csáfordi Dénes véleménye volt beadáskor konkrétan meg kell adniuk, mire kérnek pályázatot, 
hiszen ha nem jelölik meg például egy adott útnak a helyrajzi számát, akkor nem tudják hány 
méterrel, milyen egységárakkal és egyebekkel számolhatnak. Nem gondolná, hogy ennyire 
általánosságban be lehet adni, valamint az 1-5 lehetőségek közül egynél, vagy kettőnél több 
területet többet tudnak érinteni egy projekttel. Eddigi gyakorlat szerint is 10 millió Ft körüli 
összeggel támogattak elképzeléseket. Véleménye volt, a már elhangzott működési területekre 
kellene szűkíteni az elképzeléseket, és annak mentén összeállítani a pályázatot, és beadás előtt egy 
végső döntést hozni. Javaslata volt, legyen leszűkítve, út, víz, elektromos tevékenységek, 
beruházások lehetőségeit az önkormányzati zártkertekhez kapcsolódóan vizsgálják meg beadás 
előtt.  
 
Fekete György felvetette a kerítés létesítésére való kidolgozást is. 
 
Csáfordi Dénes a felvetésre reagálva elmondta, a területek körbe vannak kerítve, állami bérelt 
földet pedig nem kellene bekeríteni. Továbbra is az volt a javaslata, hogy 1), 2), 3) – út, víz, 
elektromos – tevékenységekre, beruházásokra kerüljön összeállításra a pályázati anyag 
önkormányzati tulajdonú zártkerti ingatlanok tekintetében. Mivel rövid a beadási határidő 
felmerült részéről, hogy beadás előtt a képviselő-testület meg tudja e nézni. 
 
Fekete György megjegyezte, akit érdekel, az nézze meg. 
 
Csáfordi Dénes valószínűsítette, hogy július hónapban még sor kerül testületi ülés megtartására, 
és akkor ismételten visszakerülhet ez a téma. 
Más hozzászólás hiányában szavazásra tette fel a határozati javaslatot az általa tett kiegészítéssel 
együtt, amit 
 
a képviselő-testület 8 igen szavazattal elfogadott, és az alábbi határozatot hozta 
 

Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
157/2019.(VII.11.) határozata 

Az Agrárminisztérium 2019. évi Zártkerti Programjának felhívására pályázat benyújtása 
 
Hajdúhadház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az Agrárminisztérium 
2019. évi Zártkerti Programjának felhívására pályázat benyújtása tárgyú előterjesztést és úgy 
döntött, hogy felhatalmazza a polgármestert, hogy a Zártkerti Program 2019 elnevezésű felhívásra 
az  
1.) Külterületen elhelyezkedő zártkertek megközelítését szolgáló, kapcsolódó út, földút, valamint 
az útszakaszhoz kapcsolódó csapadékvíz elvezetését biztosító (nyílt, felszíni) csatornahálózat 
karbantartásához kapcsolódó fejlesztések 
2.) Vízvételi hely kialakítása, kút létesítése, illetve víz-visszatartáshoz kapcsolódó kisléptékű 
víztároló kapacitás kiépítése (esővízgyűjtő rendszer kiépítése), 500 m3/év mennyiséget meg nem 
haladó vízigénybevétellel 



13 
 

3.) Villamosenergia-ellátáshoz kapcsolódó fejlesztésekre 
Önkormányzat nevében nyújtson be pályázatot, annak beadásához szükséges nyilatkozatokat 
megtegye, a támogatói okiratot aláírja, illetve annak létrejöttéhez szükséges intézkedéseket 
megtegye.   
 
A Képviselő-testület ezúton nyilatkozik továbbá, hogy a fent említett pályázattal összefüggésben 
felmerülő költségek és kockázat viselését vállalja. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Csáfordi Dénes polgármester 
Végrehajtásért felelős: Brátán Mihály András jogi referens 
 
 

9./ Hajdúkerületi és Bihari Víziközmű Szolgáltató Zrt. 
kérelme 
Előadó: Csáfordi Dénes polgármester, Fórián Albert PB 
elnök 
(előterjesztés a jkv-höz mellékelve) 

 
Csáfordi Dénes a napirend ismertetéseként elmondta, a vízmű szerint általánosságban a 
vízfelhasználás jelentősebb, mint amit átalányban fizetnek, mely nem kevés tekintve, hogy éves 
szinten közel 3 millió Ft-os tételről van szó. Mindenki tapasztalata az, hogy jentős mennyiségű víz 
folyik el, mely csak részben azért bosszantó, hogy anyagi kár keletkezik, de amikor 
világviszonylatban arról van szó, hogy az ivóvíz mennyiség mennyire korlátozottan áll 
rendelkezésre, és mennyire rosszabb lesz a helyzet, azt itt nem érzékelik, csak ha elmennek olyan 
helyre, ahol ténylegesen szembesülnek vele. Felháborítónak tartotta, hogy vannak olyan emberek, 
akik napi szinten az ivóvizet köbméter számra pazarolják, azért hogy dagonyázhassanak az út 
menti sárban, vagy ivóvízzel mossák az autójukat, töltik fel a kerti medencéjüket. Sorolhatná 
azokat a dolgokat, amit mindannyian tapasztalnak, ami ellen hol a hatóság, hol a rendőrség 
igyekszik fellépni. Most az a kérdés, hogy akarják-e, hogy átalány díjban többet fizessenek, mely 
gyakorlatilag megrendelés a vízmű felé, hogy milyen mennyiséget biztosítson a kutakon. Azt nem 
tudja megmondani, hogy abban az esetben, ha úgy döntenek, hogy nem emelnek az átalány 
mennyiségen, abban az esetben a vízmű bekorlátozza-e a további közkifolyókat is saját érdekét 
szem lelőtt tartva tekintettel arra, hogy a közkifolyókra kért éves vízmennyiséget a lakosság az év 
első hat hónapjában felhasználja. Mérők nincsenek felszerelve, ezért átalányt fizetnek. Jelezte több 
helyen kötötték ki a szolgáltatást nemfizetés miatt, a kollégák már elkezdtek egyeztetni a vízművel, 
az áramhoz hasonlóan előre fizetős mérő felszerelésével kapcsolatosan.  
 
A hozzászólás alatt Fekete György képviselő az üléstermet elhagyta (7 szavazó). 
 
Bernáth Bálint hozzászólásában elmondta, szerinte az előre fizetős mérő felszerelése lenne a 
legjobb. 
 
Csáfordi Dénes tájékoztatott, hogy közkifolyót tekintve önkormányzatként biztosítani kell vizet 
a lakosság számára. Meg van adva, hogy a lakásokhoz mérten hány méteren belül kell lennie, 
valamint az is adott, hogy egy lakosra napi hány liter vizet kell biztosítani. Jelenleg arról kell 
dönteniük, hogy fizessenek e több átalánydíjat, vagy nem. 
 
Suhaj Enikő hozzátette, 2012 óta ezt az átalányt fizeti az önkormányzat. 
 
Rostás Zsigmond képviselő az üléstermet elhagyta (6 szavazó). 
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Csáfordi Dénes megállapította, hogy a képviselő-testületi ülés határozatképtelenné vált, az ülést 
bezárta. 
 
 

kmf. 
 
 
 
 
 

 dr. Kiss Katalin       Csáfordi Dénes 
        jegyző          polgármester 


